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Modell för fördelning och användande av sporthallar och gymnastikhallar  
GYVF-2020-381 

Sammanfattning 
På uppdrag av kommunfullmäktige tog grundskolenämnden, gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden och fritidsnämnden 2018 fram en ”Modell för fördelning och 
användande av sporthallar och gymnastikhallar”. 
Kommunfullmäktige beslutade 2019-12-19 att godkänna rapporten och ge grundskolenämnden, 
gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden samt fritidsnämnden i uppdrag att i samråd med 
servicenämnden utreda förutsättningarna för hur primärhyresgästansvaret för alla idrottshallar 
kan överföras till fritidsnämnden och rapportera till kommunfullmäktige senast den 31 
december 2020. 
På grund av förseningar i projektarbetet ska rapportering till kommunfullmäktige ske senast 31 
januari 2021. 

Projektgruppen inkom med rapport 2020-12-04. Under utredningens arbete har utöver 
kommunfullmäktiges uppdrag även andra åtgärder tagits fram för att få effektivare 
lokalnyttjande. 
Förvaltningarna konstaterar att nuvarande modell innehåller en kostnadsfördelning baserad på 
hyres- och städkostnader och att fördelning av övriga driftskostnader kvarstår att lösa. Samtidigt 
visar det att en förändring kan påbörjas utan att alla delfrågor är färdigutredda och lösta. 
Projektgruppen kan inte se några verksamhetsmässiga eller ekonomiska grunder för en generell 
förändring av primärhyresgästansvaret för gymnastikhallar. Däremot ser projektgruppen 
fördelar om primärhyresgästansvaret för tillkommande gymnastikhallar ligger hos 
fritidsförvaltningen från början och att hallarna planeras utifrån att de ska kunna upplåtas till 
föreningsliv och allmänheten.  

Förvaltningen står bakom projektrapportens bedömningar och förslag och föreslår gymnasie- 
och vuxenutbildningsnämnden att godkänna rapporten samt att rapporten skickas gemensamt 
av berörda nämnder till kommunfullmäktige. 
 

Förslag till beslut 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden föreslås besluta att godkänna projektgruppens 
rapport samt att rapporten skickas gemensamt av berörda nämnder till kommunfullmäktige 

 

Beslutsunderlag 
 G-Tjänsteskrivelse Modell för fördelning och användande av sporthallar och gymnastikhallar 
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Beslutsplanering 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens arbetsutskott 2021-01-20 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 2021-01-29 
 
Beslutet skickas till 
[Här skriver du vem beslutet ska skickas till efter att protokollet är justerat, ange funktion eller 
organisation. Uppgifterna överförs till protokoll och protokollsutdrag. I fliken expediera till, på 
ärendekortet, anger du fullständiga uppgifter som exempelvis e-postadress, som en information 
till nämndsekreteraren . Om beslutet inte ska expedieras, kan denna text och rubrik tas bort.] 
 
Ärendet 
På uppdrag av kommunfullmäktige tog grundskolenämnden, gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden och fritidsnämnden 2018 fram en ”Modell för fördelning och 
användande av sporthallar och gymnastikhallar”. Modellen innehåller rutiner kring samordning 
mellan förvaltningarna i planeringsprocessen, samverkan i beställningsprocessen, användandet av 
hallar samt fördelning av nyttjandetiderna och kostnaderna i driftsfasen.  
Modellen innebär bl.a. att fritidsnämnden är primärhyresgäst för alla sporthallar. För 
idrottshallar, som inte är så stora så att de kan klassificeras som en sporthall, föreslogs ingen 
förändring utan berörda nämnder ansåg att förutsättningarna för en överföring av 
primärhyresgästansvaret till fritidsnämnden behövde utredas ytterligare. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2019-12-19 att godkänna rapporten och ge grundskolenämnden, 
gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden samt fritidsnämnden i uppdrag att i samråd med 
servicenämnden utreda förutsättningarna för hur primärhyresgästansvaret för alla idrottshallar 
kan överföras till fritidsnämnden och rapportera till kommunfullmäktige senast den 31 december 
2020. 
På grund av förseningar i projektarbetet ska rapportering till kommunfullmäktige ske senast 31 
januari 2021. 

Projektgruppen inkom med rapport 2020-12-04. Under utredningens arbete har utöver 
kommunfullmäktiges uppdrag även andra åtgärder tagits fram för att få effektivare 
lokalnyttjande. 
Förvaltningarna konstaterar att nuvarande modell innehåller en kostnadsfördelning baserad på 
hyres- och städkostnader och att fördelning av övriga driftskostnader kvarstår att lösa. Samtidigt 
visar det att en förändring kan påbörjas utan att alla delfrågor är färdigutredda och lösta. 

Projektgruppen kan inte se några verksamhetsmässiga eller ekonomiska grunder för en generell 
förändring av primärhyresgästansvaret för gymnastikhallar. Däremot ser projektgruppen fördelar 
om primärhyresgästansvaret för tillkommande gymnastikhallar ligger hos fritidsförvaltningen 
från början och att hallarna planeras utifrån att de ska kunna upplåtas till föreningsliv och 
allmänheten.  

Projektgruppen har under arbetets gång fångat in andra möjligheter att uppnå bättre 
lokalutnyttjande: 
Inventering av lokaler i direkt anslutning till idrottshallar och om dessa kan göras tillgängliga för 
aktiviteter under kvällstid. 
Användning av andra befintliga lokalresurser än idrottshallar i idrottsundervisningen. 
Ett gemensamt IT-stöd för bokning/schemaläggning av idrottshallar skulle kunna underlätta 
skolornas schemaläggning av idrottshallarna och synliggöra lediga tider under dagtid. Under 
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nästa år kommer fritidsförvaltningen implementera ett nytt bokningssystem, som även stadens 
övriga förvaltningar ska kunna ha tillgång till och använda.   

Under 2021 kommer nämnderna tillsätta olika arbetsgrupper för att arbeta vidare med och 
verkställa de åtgärder som beskrivs i rapporten. 

Förvaltningen står bakom projektrapportens bedömningar och förslag och föreslår gymnasie- 
och vuxenutbildningsnämnden att godkänna rapporten samt att rapporten skickas gemensamt av 
berörda nämnder till kommunfullmäktige. 

 
Ansvariga  
Emma Sandberg  Ekonomichef 
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